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Sēdi vada 

Valdības puses vadītājs                                              Valdis Dombrovskis 

 

Piedalās: 

no valdības puses: 

1.  Ministru prezidents V. Dombrovskis 

2.  Labklājības ministrs U. Augulis 

3.  Veselības ministra I. Eglīša vietā, valsts sekretārs A. Ploriņš 

4.  Ekonomikas ministrs  A. Kampars 

5.  Tieslietu ministrijas valsts sekretārs M. Lazdovskis 

6.  Finanšu ministrs E. Repše 

7.  SM Valsts sekretāra vietā, TPD direktors A. Maldups 

8.  Izglītības un zinātnes ministrijas valsts sekretārs  M. Gruškevics 

9.  RAPLM ministra vietā, valsts sekretāre L. Straujuma 

no darba devēju puses: 

1.  LDDK viceprezidents T. Tverijons 

2.  LDDK viceprezidents U. Magonis 

3.  LDDK ģenerāldirektore E. Egle 

4.  LDDK padomes loceklis  K. Andersons 

5.  LDDK viceprezidents K. Lipmans 

6.  LDDK viceprezidente A. Vīksna 

7.  LDDK viceprezidents V. Meļņiks 

8.  LDDK padomes loceklis J. Kalējs 

9.  LDDK padomes locekļa kandidāts O. Ozols 

no arodbiedrību puses: 

1.  LBAS priekšsēdētājs P. Krīgers 

2.  LBAS LIA priekšsēdētāja R. Pfeifere 

3.  LBAS priekšsēdētāja vietniece L. Marcinkēviča 

4.  LSAB prezidente Z. Semjonova 



5.  LBAS Revīzijas komisijas priekšsēdētājs A. Muhlinkins 

6.  LBAS LAKRS priekšsēdētājs J. Kalniņš 

7.  LBAS LVSADA priekšsēdētājs V. Keris 

8.  LBAS LIZDA priekšsēdētājas A.Harbacēvičas vietā priekšsēd. J. Krastiņš 

9.  LBAS, LCA J. Servuts 

uzaicinātās personas: 

1.  Veselības ministrijas VANA sekretāre S. Vasaraudze 

2.  RAPLM, RATSA sekretāre K. Berga 

3.  LBAS LAADA priekšsēdētāja D. Brūvele 

4.  VK Komunikācijas departaments, vecākā referente G. Freimane 

5.  LĀB prezidents P. Apinis 

6.  LM, Darba attiecību un sociālā dialoga nodaļas vadītāja I. Vjakse 

7.  FM Valsts sektora darba samaksas politikas nodaļas vadītāja I. Ošiņa 

8.  Latvijas vēstnesis L. Dārziņa 

9.  IZM Valsts sekretāra vietniece K. Vāgnere 

10.  FM, Eiro projekta vadītāja S. Bajāre 

11.  Latvijas pašvaldību savienības padomniece L. Ūbele 

12.  Aizsardzības ministrija, Tiesību aktu nodaļas vecākā referente S. Žogota 

 

 

Protokolē 

 

NTSP Padomes sekretārs                  Inese Erģe 

Sēdi sāk plkst. 16:00 

 

Par NTSP 25.03.2009. kārtējās sēdes darba kārtības projektu. 

 

Nacionālās trīspusējās sadarbības padome nolemj: 

 
Apstiprināt sekojošu NTSP 2009.gada 25. marta kārtējās sēdes darba kārtības 

projektu: 

 

1. Par plānotajiem grozījumiem Valsts budžetā. 

Ziņos: Finanšu ministrija, valsts sekretāra vietniece -  B. Bāne. 

2. Par informatīvo ziņojumu „Par atalgojuma un nodarbinātības izmaiņām 

valstī un veiktajiem optimizācijas pasākumiem valsts sektorā. 

Ziņos: Finanšu ministrija, valsts sekretārs -  M. Bičevskis.  

3. Par ārvalstu aizdevuma līdzekļu izlietojuma uzraudzības komisijas izveidi. 

Ziņos: Finanšu ministrija,  Eiro projekta vadītāja -  S. Bajāre. 

4. Par likumprojektu „Grozījums Darba likumā”. 

Ziņos: Aizsardzības ministrija, Tiesību aktu nodaļas vecākā referente  – S. Žogota. 



5. Par atalgojuma sistēmu valsts kapitālsabiedrībās. 

Ziņos: Ekonomikas  ministrija, ekonomikas ministrs  - A. Kampars.  

6. Par aktualitātēm veselības finansēšanā no valsts budžeta. 

Ziņos: Veselības aprūpes nozares apakšpadomes darba devēju puses vadītājs – J. Kalējs. 

7. Par priekšlikumiem un valdības atbildēm uz LDDK, LBAS un LPS 

prasībām. 

Diskusijas. 

8. Dažādi jautājumi. 

 

 

1. punkts. 

 

Par plānotajiem grozījumiem Valsts budžetā.  
Ziņo: Finanšu ministrija, valsts sekretāra vietniece -  B. Bāne. 

 

___________________________________________________________ 

 

Par apspriežamo jautājumu izsakās:  

E. Repše, A. Kampars, Z. Semjonova, J. Krastiņš, B. Bāne, R. Pfeifere, P. Krīgers, M. 

Bičevskis, V. Dombrovskis, E. Egle, V. Meļņiks, I. Strautiņš. 

Diskusijas: 
S. Semjonova – Kā samazināt bezdarbu valstī?  Visa šeit izskanējusī informācija uzliek 

slogu nodokļu maksātājiem. 

E. Repše – Mēs esam kritiskā situācijā, daudzas valstis ir bijušas līdzīgās situācijās. Ir 

dažādi scenāriji, kā valstis atjauno savu ekonomikas izaugsmi, konkurētspēju. Mans 

piedāvājums ir šobrīd visus pieejamos līdzekļus novirzīt sekmīgu uzņēmumu atbalstam. 

Atbalstīt uzņēmumus, kas sekmīgi ražo vai vēlas paplašināt ražotni. Viens no kritērijiem 

varētu būt – uzņēmuma nodokļi – samaksas vēsture. Dot visus spēkus uz jaunām un 

produktīvām iniciatīvām. Dosim jaunas darba vietas, saglabāsim esošās darba vietas. 

Radīsim iespēju, lai bankas varētu pārstrukturizēt kredītus mājsaimniecībām. 

A. Kampars –  Tuvākajā laikā mēs novirzīsim krietni lielākus līdzekļus māju siltināšanas 

programmai. Ir cerība īsā laikā periodā realizēt šo programmu. Tā tiks palielinātas darba 

vietas Latvijā. Par atbalsta mehānismiem uzņēmumiem - VGA ir finansējums no valsts, 

lai atbalstītu darboties spējošus, labu ideju nesošus uzņēmumus. Esam uzdevuši 

ministrijām sagatavot to likumu un normatīvo aktu  sarakstu paketi, kas traucē 

uzņēmējiem mazināt birokrātiju.  

A. Krastiņš -  Nav skaidrs, cik lielus līdzekļus noņem izglītība sistēmai. Pašreiz jau ir 2 

milj. komunālo pakalpojumu parāds! Vispārējai izglītībai jau ir veikts samazinājums līdz 

35%. Kur un kā mēs samazināsim katrā konkrētā nozarē un kur tie līdzekļi tiks ieguldīti? 

B. Bāne -  Samazinājums IZM ieplānots samazinājums 12 mijl. apmērā.  



R. Pfeifere – vai ir apzināti uzņēmumi, kuriem jāpalīdz un vai LGA būs tā institūcija, 

kura to apzinās. Gribētos prognozi – cik ilgi Latvijā turpināsies krīze? Darbiniekiem, 

kuriem jau noņemtas visas piemaksas un arī samazināta algas, kā lai nomaksā gāzes, 

elektrības u.c. rēķinus. Vai tarifu cenas augs? 

A. Kampars – LGA neapzinās uzņēmējus, bet strādās ar uzņēmējiem, kuriem būs 

garantijas vajadzīgas. LG smaga problēma un Latvenergo prasība celt tarifu cenas ir 

pārvirzīta uz ļoti tālu nākotni. Regulatora sēdē tika ievirzītas sarunas par tarifu cenu 

necelšanu. 

P. Krīgers – jābūt skaidrībai līdz kādai robežai valdība pieļauj samazināt algas. Kā ir ar 

bezdarbniekiem, viņu skaits strauji palielinās un kā viņus nodarbināt? Vai zinātnes 

institūcijām un medicīnas iestādēm ir cerības pretendēt uz valsts atbalstu? Kādēļ 

ieņēmumu prognozes 2009 gadam valsts budžetā PVN tiek prognozēts ar lielu mīnuss 

zīmi? Vai tas ir ārēju apstākļu radīts mīnuss?  Vai tādēļ, ka ļoti „gudri” to palielināja? 

M. Bičevskis – PVN ieņēmumi ir pēdējos trīs mēnešos nokritušies par 20%.  Krīzes 

dziļuma straujums viennozīmīgi ir izšķirošais kritērijs, kādēļ PVN atrodas uz tik straujas 

„atdzišanas”.  

E. Egle – Budžeta grozījumiem ir jābalstās uz izdevumu daļas samazināšanu publiskajā 

sektorā un maksimāli fokusēties uz to, lai veicinātu uzņēmējdarbību un rastu papildus 

resursus īstermiņa likviditātes problēmu risināšanai. Turpināt uzsākto pie resursu rašanas. 

Esam bažīgi par plāniem palielināt nodokļus un nodevas – akcīzes nodokli, dabas resursu 

nodokli. Šāds nodokļu palielinājums nedos plānotos ieņēmumus budžetā. Šādu nodokļa 

paaugstināšana būtu nepieciešams modelēt un apriest ar nozaru organizāciju 

speciālistiem. Budžeta grozījumos būtu nepieciešams izvirzīt par mērķi uzņēmējdarbības 

veicināšanu un darba vietu saglabāšanu. 

 

 

Nacionālās trīspusējās sadarbības padome nolemj: 

1. Pieņemt zināšanai Finanšu ministrijas sniegto ziņojumu „Par 

plānotajiem grozījumiem Valsts budžetā”. 

 

 

2. punkts. 

 

Par informatīvo ziņojumu „Par atalgojuma un nodarbinātības 

izmaiņām valstī un veiktajiem optimizācijas pasākumiem valsts 

sektorā” 
Ziņo: Finanšu ministrija, valsts sekretārs  -  M. Bičevskis. 

 

_____________________________________________________________ 

 

Par apspriežamo jautājumu izsakās:  



M. Bičevskis, V. Keris, P. Krīgers, V. Dombrovskis, A. Muhlinkins, E. Egle. 

Diskusijas: 
V. Keris – Vai gatavojot pirmā informatīvā ziņojuma normatīvā regulējuma izmaiņas 

atbilstoši likuma „Par valsts un pašvaldību institūciju amatpersonu un darbinieku 

atlīdzību 2009. gadā” tika pieaicināti sociālie partneri? 

M. Bičevskis  - mums ir LDDK pārstāvis, bet nākamajā atalgojuma monitoringa darba 

grupas sanāksmē aicināsim LBAS pārstāvjus. Lūdzu paši ierosiniet, kuri būs pārstāvji 

vadības sēdē. 

P. Krīgers -  Kāpēc komisijā, kurā lemj par atalgojuma sistēmu valstī nav pieaicināti 

sociālie partneri? 

V. Dombrovskis – FM ieteikums aicināt sociālos partnerus uz atalgojuma monitoringa 

darba grupas sanāksmēm .  

E. Egle – esam gatavi strādāt, lai atalgojuma analīzes metodika tiktu uzlabota un varētu 

salīdzināt reālo darba samaksas pieaugumu vai samazinājumu un arī atalgojuma mainīgo 

daļu. Svarīgi sniegt katru mēnesi informāciju par veicamajiem optimizācijas 

pasākumiem. Svarīgi veidot atbilstošāku terminoloģiju.  

J. Kalējs – priekšlikums – nākošajā mēnesī ziņot kā norit darbs pie atalgojuma izmaiņām 

un optimizācijas pasākumiem (kāda ir mazākā alga valstī, kāda lielākā alga). 

M. Bičevskis – FM ir gatava ziņot par izstrādes gaitu. 

V. Dombrovskis – ierosinu ikmēneša  informatīvā ziņojumā  „Par atalgojuma un 

nodarbinātības izmaiņām valstī un veiktajiem optimizācijas pasākumiem valsts sektorā” 

iekļaut arī aģentūras. Valsts kancelejai iesniegt FM sarakstu ar iestādēm, kuras tiek 

uzskatītas par aģentūrām. 

M. Bičevskis - lai nodrošinātu ikmēneša ziņojuma par atalgojuma izmaiņām 

sabiedriskajā un privātajā sektorā sagatavošanu izskatīšanai Nacionālajā trīspusējās 

sadarbības padomes sēdēs, lūgt Centrālo statistikas pārvaldi izdarīt izmaiņas Valsts 

statistiskās informācijas programmā 2009.gadam, iekļaujot ikmēneša pieprasījumus par 

darba samaksu privātajā sektorā un valsts un pašvaldību  komercsabiedrībās.". 

V. Dombrovskis – nākamajā NTSP sēdē atkārtoti izskatīt iepriekšminēto jautājumu un 

uzaicināt pārstāvi no Centrālās statistikas pārvaldes. 

 

 

Nacionālās trīspusējās sadarbības padome nolemj: 

1. Pieņemt zināšanai FM sniegto ziņojumu „Par informatīvo ziņojumu 

„Par atalgojuma un nodarbinātības izmaiņām valstī un veiktajiem 

optimizācijas pasākumiem valsts sektorā”. 

2. Sociāliem partneriem piedalīties FM vadītajās  atalgojuma 

monitoringa darba grupas sanāksmēs, tai skaitā nākamajā sēdē š.g. 1. 

aprīlī, kurā tiks skatīts likumprojekts Par vienotu valsts un pašvaldību 

institūciju amatpersonu (darbinieku) atlīdzības sistēmu.. 

3. Nākamajā NTSP sēdē atkārtoti skatīt jautājumu par nepieciešamību 

Centrālajai statistikas pārvaldei izdarīt izmaiņas Valsts statistiskās 



informācijas programmā 2009.gadam, iekļaujot ikmēneša 

pieprasījumus par darba samaksu privātajā sektorā un valsts un 

pašvaldību  komercsabiedrībās, un uzaicināt Centrālo statistikas 

pārvaldi. 

 

3. punkts. 

 

Par ārvalstu aizdevuma līdzekļu izlietojuma uzraudzības komisijas 

izveidi. 
Ziņo: FM, Eiro projekta vadītāja - S. Bajāre. 

_____________________________________________________________ 

 

Par apspriežamo jautājumu izsakās:  

S. Bajāre, V. Meļņiks, E. Egle, O. Ozols, E. Repše, P. Krīgers, L. Straujuma, M. 

Bičevskis, V. Dombrovskis. 

Diskusijas: 
V. Meļņiks –  SVF savā ziņojumā iekļāva informāciju, ka LDDK un LBAS  un valdība 

veidos komisiju, lai veiktu ārvalstu aizdevuma līdzekļu izlietojumu. 

E. Egle – SVF iniciatīva bija sociālo partneru un valdības sadarbības nostiprināšanu, lai 

monitorētu un uzraudzītu jautājumu sadaļu, kas saistīta ar atalgojumu, ekonomikas 

veicināšanu. Nākamais mērķis – konkurētspēja un kā atgūt līdzekļus, tas ir sociālo 

partneru  un valdības pārstāvju kopīgs darbs. Saeimas Uzraudzības komisijas darbam ir 

cits raksturs un mērķi. 

S. Bajāre – mēs piekrītam un esam ieinteresēti šajās diskusijās.   

E..Egle – kā tiks nodrošināts tas, ka jautājumi tiks saskaņoti ar sociālajiem partneriem 

pirms lēmumu saskaņošanas? 

S. Bajāre – tiek rīkotas papildus diskusijas par konkrētām izpildēm un normatīvo aktu 

izstrādes gaitā  tiekamies ar sociālajiem partneriem un arī ar pašvaldībām. 

O. Ozols – realitāte tā, ka ar sociālajiem partneriem dialogs netiek veikts. Runa ir par 

procesu, kurā sociālie partneri vēlas piedalīties. 

E. Repše - pie normatīvā akta izstrādes lūdzu pieaicināt sociālos parterus. 

E. Egle – lai mēs varētu pildīt starptautiskā memoranda līgumu saistības vai mēs varam 

uzskatīt, ka NTSP ir komisija? 

M. Bičevskis – lūdzu  nepieņemt lēmumus, kuri nav izdiskutēti. 

V. Dombrovskis – aicinu šo jautājumu izdiskutēt, uzrunāt Saeimu un nākamā sēdē nākt 

ar konkrētiem priekšlikumiem. 

M. Bičevskis – uz nākamo NTSP sēdi FM sniegs informāciju par esošām komitejām, 

kuras veic uzraudzību. 

 

Nacionālās trīspusējās sadarbības padome nolemj: 



1. Pieņemt zināšanai FM sniegto ziņojumu „Par ārvalstu aizdevuma 

līdzekļu izlietojuma uzraudzības komisijas izveidi.” 

2. Nākamā NTSP sēdē FM sniegt informāciju par esošām komitejām, 

kuras veic uzraudzību.  

 

 

4. punkts. 

 

Par likumprojektu „Grozījums Darba likumā” 
Ziņo:  Aizsardzības ministrija, Tiesību aktu nodaļas vecākā referente  – S. Žogota. 

_____________________________________________________________ 

Par apspriežamo jautājumu izsakās:  

S. Žogota, E. Repše, P. Krīgers, E.Egle, V. Dombrovskis. 

Nacionālās trīspusējās sadarbības padome nolemj: 

1. Atbalstīt likumprojekta „Grozījums Darba likumā”, ar kuru Darba 

likuma 96.pants tiek papildināts ar otro un trešo daļu, tālāku virzību šādā 

redakcijā: 

„Papildināt 96.pantu ar otro un trešo daļu šādā redakcijā: 

(2) Ja darbinieka profesionālā apmācība vai kvalifikācijas paaugstināšana tiek veikta 

saskaņā ar rakstveida vienošanos, darba devējs un darbinieks var rakstveidā vienoties par 

izdevumu, kas saistīti ar profesionālo apmācību vai kvalifikācijas paaugstināšanu, 

atmaksas kārtību. 

(3) Vienošanās var paredzēt darbinieka pienākumu proporcionāli atmaksāt 

izdevumus, kas saistīti ar profesionālo apmācību vai kvalifikācijas paaugstināšanu, ja 

darbinieks uzsaka darba līgumu, izņemot šā likuma 100.panta piektajā daļā noteikto 

gadījumu, vai darba tiesiskās attiecības tiek izbeigtas, pamatojoties uz šā likuma 

101.panta pirmās daļas 1., 2., 3., 4., 5. vai 6.punkta noteikumiem un pēc izdevumu 

segšanas darbinieks ir nostrādājis mazāk kā trīs gadus.” 

2. Neatbalstīt likumprojektā „Grozījums Darba likumā” iekļautās Darba 

likuma 96.panta ceturtās daļas tālāku virzību. 

3. Nākamajā NTSP sēdē izskatīt jautājumus:   

 Par aktualitātēm veselības finansēšanā no valsts budžeta. 

 Par priekšlikumiem un valdības atbildēm uz LDDK, LBAS un LPS 

prasībām. 

 Par atalgojuma sistēmu valsts kapitālsabiedrībās. 



 

Diskusijas pieejamas audio formātā. 

Sēdi slēdz plkst. 17:50 

Sēdi vadīja                                                                               V. Dombrovskis 

Protokolēja         I. Erģe 

  

 

 

Vīzas: 

T. Tverijons 

LDDK viceprezidents 

Darba devēju puses vadītājs 

2009. gada 25. martā 

P. Krīgers 

LBAS priekšsēdētājs  

Darba ņēmēju puses vadītājs 

2009. gada 25. martā 

 

 
 


